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ACTA DE LA TAULA SECTORIAL DE DRETS DE LA 
CIUTADANIA I COHESIÓ SOCIAL 
Sessió ordinària 
 

Número de la sessió: 2024/05 

Data: 28 de maig de dos mil vint-i-quatre 

Hora: De 18:15 hores a 19:30 hores 

Lloc: Ca n’Arús 

 

Assistents: 

- Enric Roldan, representant de El Casalet i president en funcions de la TS 

de Drets de la Ciutadania i Cohesió Social 

- Jonatan Sánchez, cap de servei de participació ciutadana i secretari 

substitut de la TS de Drets de la Ciutadania i cohesió social 

- Jesús Solores Arroyta, representant Creu Roja 

- Joan Font 

- Juan Antonio Castillo Fontanet 

- Juan Garcia de la Fuente, representant ONGD CohesionART 

- Lelia Becana Velasco, representant de l’Associació de veïns i veïnes La 

Florida 

- Montserrat Onrubia, representant ACAF 

- Paca Hernandez Núñez, representant en Comú Podem 

- Pilar Xifré Guiteras, representant Associació de Donants de sang de 

l’Hospitalet de Llobregat 

- Santiago González Piñeiro 

- Toñy Mercader Pinel, representant JIS 

- Víctor Ventura Sánchez 

 

No assisteixen: 

- Alejandro Caamaño López 

- Alejandro Moreno Oliva, representant Espíritu de Santa Cruz de la Sierra 

- Amaya Cazorla, Oficina del Pla integral  Les Planes Blocs Florida 

- Ana Paula Fernandes 

- Antonio Rodríguez Ponce 

- Asensi Montoya Martínez, representant Amics del Parc del Centre 

- Carmen Flor Gejaño Purilla, representant del Club deportivo señor 

Lauren en Barcelona Ica-Perú 
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- Cristina Castellano Abarca, representant Ajuntament de l’Hospitalet 

(Oficina del Pla de Regeneració Urbana Integral Les Planes-Blocs 

Florida) 

- Enrique Richard Rodríguez, representant Fòrum interreligiós  

- David Contreras Baena 

- Eduardo Molist Fondevila 

- Elena Gallego Acedo 

- Elisabeth Bécares 

Elisa Benítez López, representant AFEMHOS 

- Enrique Rodríguez, representant Forum l’Hospitalet de Llobregat 

- Eugenia Delgado Mata, representant Plàudite Teatre. Espai Arts 

Escèniques 

- Flora Pastor Lecha 

- Francisco Javier Fenoy Serrano 

- Inés Rodríguez 

- Isabel Reina Martínez 

- Inmaculada Martos López, representant Comissió de festes La Florida 

1983 

- Jaume Garganté Queralt, representant Associació Centre Bellvitge de 

discapacitat intel·lectual 

- Javier Álvarez García 

- Joan Castillo Fontanet 

- Joan Manuel Gutiérrez Albentosa 

- Josep Maria Pujol i Boira, representant Fòrum l’Hospitalet Espai 

interreligiós 

- Josep Pereira Orta, representant Terrarios Albos 

- Juan Luis Hidalgo Contreras 

- Julia Paula Portal Fernández, representant Associació de veïns i veïnes 

La Florida 

- Kiko Segura Domínguez, representant Fundació La Vinya 

- Laura Alzamora Merino, representant l’Hospitalet En Comú Podem 

- M. Dolores Serrano Acosta 

- M. Carmen Sanchez Querol, representant Associació Gent Gran de Ca 

N’arús 

- María Luisa Bergantiños García 

- Marina Ruiz Pons, representant Associació Retina Catalunya 

- Marta Lordén Cabré 

- Martha Cedeño Pérez 

- Miguel Jacob Montaño Orihuela 

- Montserrat Parejo Nievas, representant Grup de Dones Collblanc-la 

Torrassa 

- Montserrat Sánchez Fornals 
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- Noèlia Medina Montes 

- Olga Rodríguez Quirós 

- Patricia Gómez Viñas 

- Pilar Martínez, representant de la Residència de discapacitats 

intel·lectuals de Bellvitge 

- Rafael Cañete Ruiz, representant ACAF 

- Raül Brenchat Barberà, representant EMMCA 

- Roberto  Cerviño Bouzas 

- Rosa Mari Martín García, representant Fundació Akwaba 

- Silvia Mora Romero, representant Associació Cultura Tretze 

- Sonia Planas Gimeno 

- Susana Gil Pérez 

- Victoria Casanova Fernandez 

- Xavier Castellano Giros, Fundació Catalana de l’Esplai 

 

 

Assistència tècnica: 

- Obdulia Domínguez, assistència tècnica de l'empresa EDAS 

 

Constatada l’existència del quòrum previst al Règim de funcionament de les 

taules sectorials, obre la sessió el Sr. Enric Roldan, president en funcions, dona 

la benvinguda als assistents i s’entra en l’examen i debat dels assumptes 

relacionats a l’Ordre del Dia. 

 

1. Aprovació de l’última acta 

El Sr. Enric Roldán, pregunta si hi ha alguna esmena a l’acta del 30 d’abril. Sense 

resposta en contra, s’aprova l’acta anterior. 

 

2. Actuacions de l’Oficina d'entitats 

El Sr. Jonatan Sánchez explica les accions desenvolupades des de l’Oficina 

d’entitats, que tot just fa un any del seu inici. Exposa que es treballa en tres claus: 

1. Projectes 

2. Formacions  

3. Guies 

PROJECTES 

1. Projecte Aprenentatge Servei (APS): es desenvolupa juntament 

amb l’Àrea d’Educació, en molts centres educatius i té adherida 

una xarxa d’entitats i el Centre de Recursos d’APS. S’està fent un 
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catàleg de les entitats que poden participar d’aquesta acció a 

demanda dels centres educatius, i amb una plataforma que les 

posarà en contacte. Neix del Congrés d’Entitats i amb l’impuls del 

Servei de Participació. És un projecte que s’està impulsant 

conjuntament amb l’Àrea d’Educació. 

2. Justificació de les subvencions del 2023: es van realitzar varies 

sessions informatives i guies de com justificar subvencions, com 

una forma de facilitar informació i que sigui àgil. En aquests 

moments s’està en procés de sol·licituds, fins el 10 de juny. S’ha 

fet una sessió informativa i una guia de com elaborar projectes. 

3. Projecte d’enfortiment d’AFAS. Des del Servei d’Educació s’ha 

detectat que tenen unes necessitats específiques i s’està elaborant 

un diagnòstic. Després de les eleccions europees, al setembre, 

s’enviarà un qüestionari a totes les AFAS de la ciutat, per 

posteriorment, poder fer un pla de treball.  

4. Enxarxament d’entitats de cooperació: no es coneixen i s’han 

plantejat mecanismes i espais de difusió i coneixement. 

5. Projectes de transparència de les entitats: les entitats que tenen 

obligacions de transparència, sovint no tenen capacitat tecnològica 

per assumir-les. L’Administració té l’obligació de donar cobertura i 

suport a les entitats que reben menys de 50.000 €. Les que cobren 

més de 100.000 € tenen capacitat de donar resposta de forma 

autònoma. Les comissions de festes estan obligades  perquè reben 

més de 10.000 €, però no poden disposar d’un  web actualitzat. Per 

tant, s’està avançant en aquest sentit, segons la demanda per part 

de les entitats. 

6. Aprovació d’una carta de serveis: com un compromís de qualitat. 

Serà de les primeres que es faran a l’Ajuntament i és farà com a 

prova pilot.  

ACCIONS FORMATIVES:  

 

Al 2025 es farà la primera avaluació corresponent al 2024. S’ha optat per fer 

menys formacions, però que estiguessin molt demandades per les entitats,  i ha 

hagut molta assistència: 

7. Formació en Pla d’Igualtat: va haver força assistència.  

8. Primers auxilis. Es preveu tornar-la a fer. 

 

També s’han portat a terme, amb menys assistència de l’esperada:  

9. Xarxes socials per principiants 

10. Igualtat de gènere a les entitats 

11. Com fer el Pla d’Igualtat de l’entitat 
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12. Com parlar en públic 

13. Com millorar la transparència de la meva entitat 

14. Com fer butlletins electrònics 

15. Taller d’autoprotecció i primers auxilis. 

GUIES  

- Es van fer guies de cadascuna de les formacions 

 

- Consultes: aquestes tenen a veure amb qüestions administratives de les 

entitats, en relació a:  

1. Subvencions, signatures digitals, registre de la Generalitat i 

Ministerio, etc.(290); 

2. Qüestions relacionades amb el finançament (88); 

3. Formació i suport (259).  

4. Es generen notícies (45) i Campanyes (7). Els butlletins surten 

mensualment, i s’intenta vincular a un dia i una entitat de referència 

a la qual s’entrevista.  

5. El que més es demana a nivell de sol·licituds és en: 

- Subvencions (242: 51%) 

- Registre municipal d’entitats 

La majoria de les consultes a les quals dona suport l’Oficina es gestionen de 

manera telefònica o online. Les presencials són les menys habituals i solen ser 

les que són més complexes i específiques.  

L’Oficina d’Entitats, en el cartipàs actual està a participació que també porta 

subvencions, el que afavoreix que les demandes es puguin dirigir a aquestes 

àrees de forma àgil.  

Les entitats que accedeixen a l'Oficina per consultes són, principalment, dels 

següents àmbits: àmbit de cultura (81,32%), àmbit social (35 (14%) i esports (29, 

11%). Les entitats de cooperació tenen altres vies per resoldre dubtes. Exposa 

que es disposa del Pla d’actuació, amb propostes que sorgeixen de la TS de 

Drets de Ciutadania. Agradaria elaborar un Pla de Foment de l’Associacionisme, 

que recollirà i sistematitzarà el que s’està fent i fer-ho més visible.  

Participant (P) comenta que al 2023 i el que es porta del 2024 sembla que hi ha 

més atenció i consultes. El Sr. Jonatan Sánchez respon que hi ha la campanya 

de justificacions, en què es van fer al febrer del 2024, les 7 sessions formatives 

i les consultes de subvencions i justificacions. Això significa que bona part de les 

demandes són relatives a subvencions, i que si no hi ha sol·licituds i ni 
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justificacions les demandes a l’Oficina d’Entitats estan molt vinculades a registre 

i situacions administratives. 

(P) pregunta si es podrà enviar el power point, i si el Pla d’actuació de l’Oficina 

d’Entitats ja està elaborat. El Sr. Jonatan Sánchez respon que no està aprovat 

en un document. Tanmateix, els projectes surten, en bona part del congrés 

d’entitats. La idea és aprovar la carta de serveis, i abans de final d’any un Pla 

d’actuació de foment de l’associacionisme. 

(P) manifesta interès en la interconnexió entre entitats del mateix àmbit, la qual 

caldria fomentar i compartir accions i formacions, amb entitats del mateix sector 

i d’altres. El Sr. Jonatan Sánchez pregunta si la Fira d’entitats en l’àmbit de la 

salut, serveix per compartir. (P) respon que no serveix, perquè l’espai no és el 

més òptim. Es planteja que potser cal dirigir-se i comunicar de forma diferent, p. 

ex. en el festival de curts d’un minut i treure un de fibromialgia, o als instituts, fer 

obra de teatre amb metodologia del teatre de l'oprimit, etc. 

(P) planteja que cal trobar la manera de conèixer a tothom i les activitats que es 

fan. Seria disposar d’una agenda única d’entitats. Caldria facilitar un canal 

perquè les entitats comuniquin les activitats. Fins i tot, la ciutadania del barri on 

hi ha un espai dedicat a activitats no coneix el que es fa allà, com és a l’edifici 

Freixes a Sta. Eulàlia, i en canvi, és un espai obert on treballen artistes. El Sr. 

Jonatan Sánchez manifesta que a nivell municipal es fan moltes coses i el territori 

també és molt dinàmic, pel que caldria trobar la manera de donar a conèixer les 

entitats, per sectors, per activitats, però totes a l’hora serà molt difícil. (P) explica 

que a una taula va sortir la proposta de fer una Fira abans del Congrés, per 

poder-se conèixer, ja que hi ha entitats que estan al mateix districte i que no es 

coneixen i aprofitar xarxes ja existents. El Sr. Jonatan Sánchez manifesta que hi 

ha iniciatives, com la realitzada des de la Florida, en què es va fer una agenda 

comuna, des de la pròpia comunitat. Cal cercar estratègies que poden passar 

per la comunicació o altres formes. Tradicionalment es feia una Fira d’Entitats 

per districtes o per àmbits. Ex. la Festa de la Diversitat, i permet a les entitats 

ajuntar-se i conèixer-se. (P) planteja que seria bo disposar d’un espai més 

permanent, per donar-se a conèixer i visualitzar-se. (P) comenta que és un error 

pensar només en les entitats del propi sector i  costa empatitzar. 

3. Informació de l’adhesió als grups de: 

El Sr. Enric Roldán recorda la possibilitat adherir-se als grups de treball a través 

del formulari: 

a)  Generar espais d'acompanyament per famílies de 0 a 3 anys. 

Potenciar xarxes d'infància 0-6 anys i de noves maternitats 
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b)    Facilitar procediment d'empadronament 

 

La Sra. Obdulia Domínguez informa que hi ha 14 persones inscrites, 12 de les 

quals estan al grup de treball de Facilitar l’empadronament. El Sr. Jonatan 

Sánchez manifesta que cal que totes les persones que vulguin participar dels 

grups de treball s’inscriguin a la Taula Sectorial.  

 

El Sr. Enric Roldán, comunica que des del grup de treball d’empadronament la 

primera persona a qui convocarien per situar el marc legal serà a la Síndica de 

Greuges, ja que el conjunt de síndics han fet un estudi sobre el padró. Diferents 

entitats ja havien treballat amb temes d’immigració, havien fet una sessió amb la 

persona responsable del padró de la ciutat. Per tant, hauria de ser un treball no 

gaire llarg en el temps, amb 4-5 sessions i elevar-ho al plenari i tot l’Ajuntament. 

 

4. Seguiment de les accions a desenvolupar en la proposta de: Cessió 

d'espais i equipaments per a entitats de la ciutat. 

El Sr. Jonatan Sánchez, comenta que el document excel elaborat habilita per 

recollir breument dades sobre possibles espais. A partir d’aquesta proposta cal 

veure si falta algun indicador a incorporar. Comenta que hi ha diferents iniciatives 

com el Connecta’t a Mataró, patrimoni ciutadà de Barcelona, la Florida 2.0, etc. 

que poden ser exemples. Es remarca que és important que qualsevol utilitat per 

part de tercers d’aquests espais està vinculat a un projecte o actuació més o 

menys permanent, en què es produeix un retorn social.  

(P) comenta la possibilitat de fer un mailing per conèixer entre les entitats quins 

espais estan utilitzant i conèixer si hi ha també de privats. El Sr. Jonatan Sánchez 

respon que sí es pot fer una enquesta. Hi ha un coneixement parcial dels espais 

privats que poden ser oberts i utilitzats per les entitats. Tanmateix, cal anar 

afegint la informació. Interpel·la a les entitats per identificar els espais i també, 

les necessitats de les entitats.  

(P) manifesta que potser caldria fer-ho a la inversa, perquè els districtes i els 

centres culturals ja coneixen les necessitats i demandes de les entitats. El Sr. 

Jonatan Sánchez manifesta que els Districtes coneixen les demandes de forma 

atomitzada. (P) es comenta que hi ha experiències prèvies. El Sr. Jonatan 

Sánchez manifesta la possibilitat de recollir bones pràctiques anteriors que es 

podrien replicar.  
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5. Informació del grup de treball de sensellarisme 

No hi ha informació del grup disponible. 

6. Informacions diverses 

(P) comenta que el Dia de la Diversitat, al Parc de la Marquesa disposaran 

d’autocar per la donació de sang.   

 

7. Tancament de la sessió i data de la propera reunió 

I no havent-hi més assumptes de què tractar, el President aixeca la sessió essent 

les 19.20 hores del dia 28 de maig de dos mil vint-i-quatre de tot el qual com a 

Secretària en dono fe.  

La propera sessió s’acorda el 18 de juny a les 18:15h.  


